
Zápisnica  

zo zasadnutia Komisie životného prostredia, dopravy, výstavby a poľnohospodárstva pri Obecnom 
zastupiteľstve Obce Trnovec nad Váhom, konaného dňa 5. decembra 2022 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 
Program:  
 

1. Otvorenie 
2. Programový rozpočet obce Trnovec nad Váhom na rok 2023 – návrh 
3. VZN o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce – 

návrh 
4. VZN o tvorbe, ochrane a údržbe verejnej zelene a o udržiavaní čistoty na území obce - návrh 
5. VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na kalendárny rok 2023 a na ďalšie zdaňovacie obdobia – návrh 
6. Diskusia 
7. Záver 

 
 

 
K bodu 1 
 
Zasadnutie komisie otvoril a viedol starosta obce Mgr. Berecz, keďže pre chorobu sa ospravedlnil 
predseda komisie, ako aj Ing. Vižďáková a Ing. Gašpieriková.  

 
K bodu 2 
 
Dôvodovú správu k návrhu programového rozpočtu predniesla Mgr. Vargová, konštatovala, že pokiaľ 
ide o návrh príjmov, vychádzajú z dnes reálnych dát, ale otázne je, či tieto dáta budú reálne aj 
v januári, či bude schválený daňový bonus, zrejme bude potrebné rozpočet revidovať. Dane 
z nehnuteľností by sa mali zvýšiť o 30%, mení sa výška poplatku za TKO, obecný úrad navrhuje zvýšiť 
ho na 3 Eurá. Ostatné príjmy vychádzajú z dát na tento rok, zvýšené je školstvo, tu obecný úrad 
vychádzal z požiadaviek školy, zatiaľ však nevieme, aký objem normatívnych finančných prostriedkov 
bude pridelený, ale treba rátať so zvýšením cien energií a zvyšovaním platov. Kalkulujeme 
s finančným pokrytím výdavkov za rozšírenie kapacít materskej školy, ktorý sa realizuje a na budúci 
rok by mal byť finančne pokrytý, zapojiť plánujeme rezervný fond. Pokiaľ ide o príjmy, povedala 
prednostka OcÚ, na zastupiteľstve sa bude schvaľovať rozpočet podľa kategórií, nie na jednotlivé 
položky, ale jedna suma za kategóriu, Keď sa jedna z položiek prekročí, nemusí sa robiť zmena 
rozpočtu. V programe 1 je obecný úrad, to je administratíva, mzdy, odvody, aktivační pracovníci – to 
je teraz len chránená dielňa, lebo ostatné aktívne opatrenia trhu práce sú zastavené. Od januára 
dôjde k zvýšenie miezd, ktoré je tu započítané, so zvýšením sa počíta aj pri výkone funkcie starostu, 
zástupca starostu bude mať odmenu nezmenenú, nepočíta sa ani so zmenou odmeňovacieho 
poriadku pre poslancov. Zvýšené sú náklady na prevádzku úradu z dôvodu cien energií. Špeciálne 
služby, to je verejné obstarávanie, projektová dokumentácia, geodetické práce, znalecké posudky. 
Pokiaľ ide o úvery, štátny fond rozvoja bývania, tam nastala len zmena v ekonomickej klasifikácii, sú 
tu aj prostriedky za projekty a materskú školu. V kapitole obecná polícia sa rozpočet znížil, počíta sa 
tu s troma zamestnancami, vybavenie, služby a materiál sú rovnaké ako tento rok, zvýšenie je len 
mierne, v budúcom roku sa počíta s realizáciou projektu kamerového systému. Obec sa bude snažiť 
investície realizovať v roku 2023, počíta sa s dlhovou brzdou, keď by sa nemohli čerpať úvery ani 
vlastné zdroje a hospodáriť sa bude len z príjmov. Pri sociálnych službách boli vykonané opatrenia na 
zníženie počtu zamestnancov, počíta sa so zvýšením cien za energie vo všetkých strediskách. Pokiaľ 
ide o opatrovateľskú službu v domácnosti, sú dve opatrovateľky na čiastočný úväzok, o túto službu 
nie je veľký záujem, ale zvýšil sa záujem o donášku stravy. Ďalej je tu základná škola, v rozpočte bola 
suma na prenesené kompetencie stanovená na základe požiadaviek školy, originálne kompetencie 
boli zvýšené na sumu 300 tisíc Eur. ZŠ s MŠ žiadala o 350 tisíc, ale takú sumu obec nedokáže 



poskytnúť, aj podľa koeficientu na žiaka vychádza suma na cca 300 tisíc vrátane správy a údržby 
budov, takže škola dostane 40 tisíc naviac. Odvoz odpadu, aj tam sa náklady zvyšujú, ale nárast 
nebude taký dramatický ako sa predpokladalo, zatiaľ nedôjde k mechanicko-biologickej úprave 
odpadov. Odpadové vody, kanalizácia, to sú mzdy a náklady na troch zamestnancov, aj pri zbernom 
dvore je jeden zamestnanec. Rozšírenie zberného dvora, tam bol pôvodne zámer postaviť novú 
budovu s dielňami a garážami, ale pravdepodobne sa oplášti jedna z existujúcich stavieb a urobí sa 
vykurovanie na štiepku, bude to budova pre potreby úseku technického a verejnej zelene. Technický 
úsek a zeleň, to sú mzdy, položka je mierne znížená, počíta sa s redukciou počtu zamestnancov. 
Miestne komunikácie sú kalkulované v objeme 40 tisíc Eur na rekonštrukciu chodníkov, 
s asfaltovaním sa v roku 2023 nepočíta. Urnová stena, tam sa bude realizovať projekt a mal by byť 
uskutočnený v roku 2023, kultúra, aj to je jeden zamestnanec, zvýšili sa poplatky za energie, zálohová 
faktúra je veľmi vysoká a treba rátať so zvýšenou spotrebou energií, lebo v Miestnom kultúrnom 
stredisku je umiestnená materská škola. Na dotácie bola vyčlenená suma 20 tisíc, ale až v januári 
alebo februári sa uvidí, či sa táto suma bude môcť zvýšiť, tak sa rozhodli členovia finančnej komisie, 
že pokiaľ by sa našli finančné prostriedky, bude suma na dotácie zvýšená. Športový areál, aj to sú 
náklady na zamestnanca, ihriská – tu sa počíta s doplnením nových prvkov. Pri nájomných bytoch sa 
plánuje rekonštrukcia kotolní a rozvodov na bytovke 995. Toľko k rozpočtu, bude vyrovnaný s tým, že 
bežný je mierne prebytkový a kapitálový je schodkový, čo sa kompenzuje z rezervného fondu. R. 
Hrabovský povedal, že už niekoľko rokov sa hovorí o zvýšení poplatkov za kanalizáciu a nákladoch na 
opravu. Mgr. Vargová odpovedala, že sa táto téma riešila aj na finančnej komisii, obecný úrad 
požiadal Úrad pre reguláciu sieťových odvetví o zvýšenie maximálnej ceny stočného na 1,50 Eur, 
rozhodnutie zatiaľ neprišlo. Je teda možnosť zvýšiť cenu stočného, výdavky za kanalizáciu sú 120 tisíc 
a príjmy 45 tisíc, a hoci by sa cena stočného zvýšila, tieto náklady nepokryje. Ak by sme žiadali pri 
oprave, aby čerpadlo preplatiť občan, povie, že nie je ich, a ak by si občania museli obstarať čerpadlo 
za vlastné prostriedky, každý by si dal podľa seba a hrozí, že kanalizácia vybuchne. Ing. Valo navrhol, 
aby platili občania v prípade, že pracovníci kanalizácie pri oprave zistia, že zariadenie bolo znečistené. 
R. Hrabovský povedal, že už sa diskutovalo, aby za opravu bola paušálna suma 20 Eur, možno treba 
zvážiť aj zvýšenie stočného, ale navrhol aj sankcionovať tých, ktorí majú časté opravy. Ing. Belovič 
povedal, že on má čerpadlo nové, neprečerpalo ani 20 l a začalo škrípať, volal opravára takmer 
okamžite potom, ako Aquamont čerpadlo namontoval. Vzápätí nastala porucha v celej obci 
a spätným tlakom došlo k zatlačeniu gumičky v poistke a čerpadlo sa nedokázalo roztočiť, aj takéto 
niečo sa môže stať. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh rozpočtu 
 
K bodu 3 
 
Slova sa ujala opäť Mgr. Vargová, informovala, že zmeny v tomto návrhu sú minimálne, ale 
v uplynulom volebnom období bola požiadavka, aby sa nerobili k VZN dodatky, ale zmenilo sa celé 
VZN. Tento návrh zapracúva zber biologicky rozložiteľného kuchynského odpadu, ktorý 
v predchádzajúcom VZN bol riešený kompostovaním, dnes sú v obci stojiská, pri rodinných domoch 
majú možnosť si majitelia vybrať, či chcú kompostovať alebo používať tieto stojiská, ktorých zoznam 
je zverejnený. Okrem toho sa v návrh rieši aj zber autobatérií, liekov a pod. K tomuto návrhu bola 
jedna pripomienka, aby sa nelegálne skládky mohli nahlasovať aj pomocou obecnej mobilnej 
aplikácie, táto pripomienka bude zapracovaná do návrhu. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh VZN o nakladaní s odpadmi 
 
K bodu 4 

 
Aj v tomto bode sa slova ujala Mgr. Vargová, VZN o ochrane a tvorbe životného prostredia, ktoré je 
platné dnes, pochádza z roku 2012 a preskúmal ho prokurátor, ktorý podal protest proti tomuto VZN. 
Obecný úrad sa s týmto protestom stotožňuje, bude prerokovaný aj na obecnom zastupiteľstve. 
Prokurátor žiada VZN z r. 2012 zrušiť, keďže sa však jedná o obligatórne VZN, je potrebné prijať tento 
návrh a predchádzajúce VZN zrušiť. V návrhu je zahrnuté aj udržiavanie čistoty v obci a bolo 
prekonzultované aj s náčelníkom obecnej polície. 



Stanovisko – komisia odporúča schváliť návrh VZN o tvorbe, ochrane a údržbe verejnej zelene 
a o udržiavaní čistoty na území obce 
 
K bodu 5 
 
Ďalším bodom je návrh VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady, prednostka povedala, že sa mení poplatok za užívanie verejného 
priestranstva, kde bol zapracovaný poplatok za užívanie počas obecných dní. Zvýšila sa cena za 
výherné a hracie automaty zo 100 na 150 Eur. Zvyšuje sa aj cena za TKO lístky, po verejnom 
obstarávaní sa cena zvýši, našťastie sa odsunula povinnosť mechanicko-biologickej úpravy odpadu. 
Cena dnes vychádza od 2,90 do 3,10 Eur za jednu nádobu, keď sa započíta aj triedený zber. V tomto 
VZN sa navrhuje cena za jeden lístok 3 Eurá. Pri drobnom stavebnom odpade je navrhnutá zmena 
z 35 Eur za tonu na 100 Eur, pretože občania nosia nevytriedený stavebný odpad, obec ho musí buď 
drviť, alebo zaplatiť za jeho uloženie. Keď sa poplatok zvýši, pokryje to náklady obce. 
 
Stanovisko – komisia odporúča schváliť návrh VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
 
K bodu 6 
 
Mgr. Berecz sa spýtal prítomných, či má niekto diskusný príspevok, Ing. Belovič sa spýtal, či obecný 
úrad neplánuje zakúpiť výkonnejšie drviace zariadenie. Odpovedala mu Mgr. Vargová, že v rozpočte 
sa počíta s 10 tisíc Eurami na nákup takéhoto zariadenia, radi by nadviazali aj spoluprácu so Zdrojmi 
Zeme v Hornom Jatove, aby si takýto odpad odviezli a podrvili. Ing. Belovič informoval, že k rybníku 
naviezli rybári konáre a zanosili ich zeminou, Mgr. Vargová konštatovala, že už sa sťažoval obyvateľ 
Štefan Fábry. Ing. Belovič povedal, že je tam krásny priestor za starými stromami, oslovil živnostníka, 
ktorý pracoval aj na rybníku Vízallás, rád by dal toto priestranstvo až pod stromy vykosiť, urobiť 
čistinku a pokosiť aj kraj lesa, kde sú konáre, lebo tento priestor má potenciál. 
 
Týmto príspevkom sa program zasadnutia vyčerpal. Ani jeden z prítomných nemal ďalší diskusný 
príspevok a návrhy či pripomienky, predsedajúci preto poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie 
ukončil. 
 

 

Zapísala: I. Mesárošová 

 

 

 

                                                                                     PaedDr. Imrich Suba, PhD. 

                                                                          predseda komisie životného prostredia, 
                                                                          dopravy, výstavby a poľnohospodárstva 


